
 

SPOLEK EVANGELICKÝCH KAZATELŮ 
111 21 Praha 1, P. O. Box 466, Jungmannova 9 

IČO: 44992777 ● Email: spek@evangnet.cz 
Číslo účtu: 2800273495/2010 

  
Zpráva o činnosti SpEK za rok 2024 

(pro valnou hromadu 29. ledna 2025 vypracovali členové výboru) 
  

Milé členky a milí členové Spolku evangelických kazatelů, 
  

výbor Spolku evangelických kazatelů pracoval od 24. 1. 2024 ve složení: 
 

Michael Pfann, předseda  (2022-2026)  
Alžběta Hanychová               (2021-2027)  
Ewa Jelinek               (2022-2025) 
Anna Pokorná  (2023-2026)  
Petr Sláma                         (2022-2025)  
Jiří Šamšula   (2023-2026)  
 
1. Výbor v roce 2024  

 
Výbor SpEK, který od minulé Valné hromady zůstává ve stejném složení jako rok 

předešlý, se sešel celkem 14x zejména online, z toho 3x fyzicky v Praze. Valná hromada 
roku 2024 opětovně zvolila Alžbětu Hanychovou. Výbor se nadále sestává s farářů*ek, z 
nichž někteří jsou souběžně kaplany. Petr Sláma, jako učitel teologie je taktéž farářem, byť 
mimo aktivní službu na sboru. Do našeho přemýšlení jak o tématech kurzu, tak dalších 
jednáních se snažíme zahrnovat také výpomocné kazatele*ky. Považovali bychom za dobré, 
aby se někdo z jejich řad přidal mezi členy výboru. 

Výboru se výrazně ulevilo předáním správy účetnictví do odborných rukou Jany 
Minaříčkové ze smíchovského sboru.  

Největší kus práce nás i letos stála příprava farářského kurzu. Dál jsme se intenzivně 
zabývali změnami systému farářských mezd a především nájmů na farách. Opakovaně jsme 
o tom jednali se Synodní radou. Také z podnětu výboru SpEK Synodní rada ustavila novou 
pracovní skupinu pro celoživotní vzdělávání, která vytvořila vlastní novou koncepci 
vzdělávání. Výbor je v ní zastoupen Alžbětou Hanychovou. 

V reakci na politický, společenský ale i církevní vývoj jsme zahájili intenzivnější 
komunikaci s našimi kolegyněmi a kolegy na Slovensku. 
         V roce 2023 se výbor prostřednictvím užší studijní skupiny zabýval zkoumáním 
proměn farářské práce. Během ohledávání terénu se však ukázalo, že je to téma natolik 
široké, že přesahuje kapacity samotného výboru. Aby závěry nezabředly v obecnostech, 
vyžaduje téma soustředěné úsilí k tomu určeného výzkumného týmu (ideálně na teologické 
fakultě). Jsme připraveni své úvahy a dílčí kroky s případnými badateli sdílet. Vlastní 
soustředěnou práci v této věci jsme však u vědomí vlastních limitů ukončili. 

Čekají nás volby tří členů výboru. Petru Slámovi a Ewě Jelinek končí volební období 
a ve Výboru již pokračovat nebudou. Anna Pokorná podává rezignaci z důvodu velké časové 
vytíženosti farářky a matky malých dětí. Budeme rádi, když předem zvážíte, koho byste rádi 
ve výboru viděli, případně to s dotyčnými prohovoříte. 
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Informační dopis SpEK s pozvánkou na kurz byl členům SpEK rozeslán v listopadu 
2024. Internetové stránky jsou přístupné na adrese: spek.evangnet.cz. Technickou 
správu stránek má na starosti Ewa Jelinek, facebookovou stránku (Spolek evangelických 
kazatelů - SpEK) Jiří Šamšula. 

Na zasedání synodu v roce 2024 zastupoval SpEK Jiří Šamšula, Alžběta Hanychová 
a v lednu 2025 Anna Pokorná. 

 
2. Výbor a Synodní rada 

 
Výbor se v uplynulém roce setkal dvakrát se synodní radou, 19. března a 26. 

listopadu. Na prvním setkání byl také přítomen tajemník Martin Balcar, na druhém pak farář 
pro faráře Zvonimír Šorm. Hlavním tématem našich rozhovorů i další komunikaci byly i 
nadále změny nájemného na farách. Rozumíme nutnosti narovnat daňové povinnosti v 
placení nájmů na farách. Vyjádřili jsme však rozpaky nad vysokou daňovou zátěží nového 
systému. Ptali jsme se na dílčí detaily nové směrnice, jako je způsob výpočtu výše 
nájemného podle velikosti obce; doba, po kterou budou sbory vyplácet příspěvek na bydlení 
(déle než do roku 2028?) ad. TlumočilI jsme svoje obavy z toho, že nová směrnice oslabí 
chuť farářů a farářek bydlet na farách a přispěje ke vzniku konkurenčního prostředí mezi 
sbory s různou “kupní silou”, a to zvláště po změně směrnice, která ponížila povinný 
příspěvek sboru o 2000 Kč. Varovali jsme před zjitřenou atmosférou, která v reakci na 
změny panuje mezi faráři a sbory a která vyžaduje vlídnou, věcnou a zcela otevřenou 
komunikaci. 
         Dále jsme se synodní radou také mluvili o duševním zdraví farářů a o jejich častém 
vyčerpání. Navrhli jsme, aby byla do nově formulovaného systému celoživotního vzdělávání, 
zahrnuta také podpora osobní psychoterapie. Tento návrh ale přijat nebyl. Příspěvek na 
psychoterapii je nadále možné čerpat ze sociálního a zdravotního fondu SPEKu. 
         Synodní rada i letos podpořila konání farářského kurzu. Jednak přijala naše pozvání 
na kurz a přislíbila svou účast na debatě, jednak navýšilaipříspěvek na konání kurzu na 100 
000 Kč. I díky tomu mohou kurz zdarma navštívit kolegyně a kolegové v důchodu či studenti 
ETF UK (všech oborů). Jednáme o tom, že by církev svůj příspěvek na konání farářského 
kurzu přislíbila dlouhodobě, což by nám velmi pomohlo při plánování kurzu. V těchto týdnech 
se Synodní radou finalizujeme “memorandum o dlouhodobé spolupráci”, která by příspěvek 
na další roky stabilizovala. Mimo jiné bychom nadále nemuseli žádat o podporu 
“dvoukolejně” jednak prostřednictvím příspěvku SR na kurz, jednak prostřednictvím DARPu. 
Podpora by byla vyplácena prostřednictvím jedné, stabilní částky. Jsme vděční a velkorysou 
podporu ze strany vedení církve. 
 
3. Důvěrníci 

 
Důvěrníky SpEKu jsou v tuto chvíli: Olga Mrázková, Marta Zemánková, Richard 

Dračka, Daniel Freitinger, Filip Němeček, Jiří Weinfurter, Tomáš Vítek, Drahomíra Dušková 
Havlíčková, Marek Vanča, Markéta Slámová, Filip Keller, Pavel Čmelík, Jan Lukáš, Eva 
Šormová. Důvěrníci pomáhají při rozdělování solidárních prostředků od zahraničních 
partnerů, které dříve měla na starosti komise Tabita. Od loňského roku příspěvky rozděluje 
Ústřední církevní kancelář ve spolupráci s Martou Zemánkovou a důvěrníky SpEK. ÚCK nás 
také pravidelně žádá o spolupráci při přidělování dovolených, které farářům nabízejí 
partnerské církve. Za spolupráci s důvěrníky jsme vděční.  
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4. Členství ve SpEK a členské příspěvky 
 

V roce 2024 se členy spolku stali:  
Faráři: Pavel Hanych, Vendula Glancová, Michael Erdinger, Kristýna Kupfová, Jana 
Hofmanová, Blažena Kohoutová, Tereza Halasová 
Výpomocní kazatelé: Matouš Jaluška 

Vítáme je! 
Své členství v roce 2024 ukončil Jan Satke. 
Zemřel člen spolku, farář Ludvík Klobása. S vděčností vzpomínáme na jeho službu i 

život. 
 

V současnosti má spolek 211 členů. 88 členů nemá vypořádané členské příspěvky. 
Ke konci roku 2024 činil dluh na členských příspěvcích 75 245 Kč (z toho 38 800 jen za rok 
2024). 

Členské příspěvky SpEK naposled zvyšoval v roce 2020. Mezitím z jejich hodnoty 
značnou část ukousla inflace Náklady spolku přitom s inflací rostou. Proto Výbor Spolku 
předkládá Valné hromadě ke zvážení navýšení plného příspěvku o 100 Kč na celkových 700 
Kč; u částečných příspěvků kazatelů a kazatelek v důchodu či na na rodičovské “dovolené” 
navýšení o 50 Kč na celkových 350 Kč, u přispívajících členů a členek na 250 Kč. Navýšení 
by začalo být platné od roku 2026. 

Výbor Spolku navrhuje navýšení příspěvku pro předsedu Spolku od příštího 
volebního období. Příspěvek pro předsedu byl před lety zaveden jako odměna za práci 
předsedy, ale také také proto, aby se zvýšila motivace předsedů neopouštět svoji funkci kvůli 
honorovaným funkcím konseniorským a seniorským. Odměna za tyto funkce se v novém 
systémů mezd výrazně zvyšuje (na 5000 Kč, resp. 15000Kč). Na to chceme reagovat a 
navrhujeme zvýšení ze 3000 Kč na 5000 Kč (hrubého) a to počínaje únorem 2026. Navýšení 
by se týkalo až předsedy, kterého bude volit Valná hromada v příštím roce. Stávající 
předseda v této souvislosti oznamuje, že znovu kandidovat nebude.  

Hospodářská bilance Spolku je dobrá, s navýšením členských příspěvků si může 
dovolit také navýšení příspěvku pro předsedu.  
  

Výše členských příspěvků:  
600 Kč řádní členové,  
300 Kč členové v důchodu a na rodičovské dovolené,  
200 Kč přispívající členové 
 

PLAŤTE (pokud možno) VŠE BEZHOTOVOSTNĚ, PŘEVODEM NA ÚČET SpEK.  
Pro platby členských příspěvků uvádějte do kolonky specifický symbol 27. A do zprávy pro 
příjemce uvádějte jednotně: „členský příspěvek plus příslušný rok, na který platíte. 
NEZAPOMÍNEJTE uvést také své jméno. 

Pro platbu Farářského kurzu, uvádějte specifický symbol 35 a do zprávy pro příjemce 
uveďte „FK + rok kdy se koná”. NEZAPOMÍNEJTE uvést také své jméno. 
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5. Pracovní skupina pro celoživotní vzdělávání 
 
Od jara 2024 jsme se v osobě Alžběty Hanychové aktivně zapojili do výrazné reformy 

vzdělávání kazatelů zaměstnaných v ČCE – tedy farářů, jáhnů a některých kaplanů. 
Pracovní skupinu svolala synodní rada. Nový systém budem mít 3 sekce – povinnou, 
povinně volitelnou a dobrovolnou. Současné vzdělávání by se mělo rozšířit o některá 
aktuální témata. Z povinných jsou to např. seminář věnující se administrativě či 
mocenskému a sexuálnímu zneužívání, příp. jejich opakování po letech pro ty, co je již 
absolvovali. Mezi povinně volitelnými položkami vzdělávání budou oproti stávajícímu 
systému uznávány také např. Farářský kurz a supervize. V sekci dobrovolného vzdělávání 
bude zohledňováno také další studium a výcviky. Snaha zařadit do této oblasti podporu 
psychoterapie bohužel neprošla. 
Těšte se na zpřehlednění evidence i proplácení, připravte se na změny v započítávání. 
Zůstane zachována současná možnost požádat předem o uznání vzdělávání “odjinud”. V 
tuto chvíli je hotový základní koncept a probíhá jeho sladění s řády. Doufejme, že letos bude 
reforma spuštěna, hlásíme se ještě o možnost vyjádřit se k finální verzi závazného 
dokumentu. 
 
6. Farářský kurz 2024 - “Lux in Tenebris” 
 

Při volbě letošního tématu jsme naslouchali hlasům účastníků loňského kurzu. 
Objevila se i jiná témata, např. péče o duši, alternativní formy bohoslužeb, či otázka 
žehnání. Krize, nejistoty a války se ovšem ozývaly nejčastěji. Nejde nám přitom pouze o 
jejich popis, ale o to, kde v nich brát naději. Pokusili jsme se do temnot světa namířit světlo 
evangelia. Projevy krize se snažíme pochopit jak z hlediska teologie a církve, tak z hlediska 
“světského”. Proto k nám letos promluví řada řečníků, kteří v církvi nežijí. I nadále se 
snažíme otevírat kurz do světa, jak na straně řečníků, tak hostů. Proto jsme si letos dali 
záležet na tom, aby informace o kurzu šla do zahraničí dříve. Čekáme, jak se to projeví na 
zahraniční účasti. Jsme rádi, že během kurzu pravidelně probíhá večeře se zástupci SR, 
výboru SpEK a zahraničními hosty. Děkujeme za její zajištění ekumenickému oddělení ÚCK. 

Děkujeme Jiřímu Šamšulovi, že se svědomitě stará o editaci sborníku z kurzu. Ten je 
i letos recenzovanou kolektivní monografií, což má význam pro ty z autorů, kteří se živí 
akademicky. 

Také letos jsme zvýšili účastnický poplatek. Diverzifikovali jsme cenu pro včasná 
přihlášení a také pro členy a nečleny Spolku. Chceme tím říci: Vyplatí se být členem. Ale i 
když je kurz zase o něco dražší, v porovnání s jinými podobnými kurzy je cena za těchto pět 
dnů napěchovaných programem vlastně docela vstřícná. A vězte: účastnické poplatky 
pokryjí mírně přes polovinu nákladů na kurz. Požádejte o proplacení účastnického poplatku 
své sbory, ostatně i synodní senior je k tomu ve svém dopise vyzýval. Podpořte svá 
staršovstva, ať nabízejí úhradu i výpomocným kazatelům. 
 
7. Valná hromada  

 
Letošní valnou hromadu výbor svolává na 29.1.2025 od 15.00 do zasedací místnosti 

v 1. patře Husova domu (Jungmannova 9, Praha 1). Budeme volit tři nové členy výboru. 
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Očekáváme vaše návrhy a povzbuzujeme k odvaze přijmout kandidaturu, a to jak faráře*ky 
tak výpomocné kazatele*ky. 
  
Záběr činnosti SpEKu a jeho výběru je široký. Spolek zajímá, co členové spolku považují za 
priority jeho práce, které oblasti či témata si říkají o bližší pozornost? 
 
8. Kontakty se zahraničím  
  

SpEK je členem KEP (Konferenz der europäischen Pfarrvereine) a řádně hradí roční 
příspěvek 50 Euro. www.kep-pastores.eu  

Velký respekt mezi zahraničními partnery stále vzbuzuje náš Farářský kurz, 
pravidelně se ho účastní řada zahraničních partnerů, další posílají s osobní omluvou 
srdečné pozdravy.  

V roce 2024 jsme zintenzivnili kontakt s United Reformed Church ve Velké Británii, 
těšíme se na jejich (každoroční) účast na kurzu, tentokrát však i řečnickou. Alžběta 
Hanychová se jako delegátka výboru zúčastnila Spring School pořádaného URC, letos se 
účastní Michael Pfann. 

Setkání zástupců evropských evangelických farářských spolků (Konference KEP) se 
konalo předloni ve Francii, další bude v roce 2025 v Rumunsku. Náklady na účast pro 
jednoho člena hradí KEP, pro druhého SpEK. 

Ekumenickému oddělení patří velký dík i za další spolupráci na poli mezinárodních 
kontaktů na farářském kurzu i během roku. 
  
SLOVENSKO 

Z primárního podnětu z komise pro rozhovor s LGBTQ+ komunitou v církvi jsme se 
na sklonku roku pokusili otevřít intenzivnější rozhovor s kolegyněmi a kolegy ze slovenských 
církví. S ohledem na překotný vývoj na Slovensku jsme oslovili dopisem náš sesterský 
spolek Združenie evanjelických duchovných (ZED) ECAV, také dva slovenské senioráty 
reformované církve. Slovenská část reformované církve totiž vlastní spolek nemá. Jednak 
jsme kolegy a kolegyně mimořádně pozvali k bezplatné účasti na lednovém farářském 
kurzu. Především jsme se jich v dopise ptali, jak se jim jako duchovním uprostřed všech 
změn a problémů, s nimiž se v našich zemích a společnosti vyrovnáváme, daří. Během 
svátku jsme obdrželi vstřícnou odpověď od předsedy Združenie evanjelických duchovných 
Jána Matise s příslibem obšírnější odpovědi po setkání jejich Združenie. 

Další dopis jsme adresovali sboru Bratislava Staré mesto. Synoda ECAV v červnu 
2024 přijala Biblicko-teologické stanovisko ECAV k otázkám sexuality. Zabývá se v něm 
postavením v církví lidí s homosexuální orientací a transgender lidí. Církevním činovníkům 
ve službě zamezuje žít v homosexuálních vztazích, trans lidem zakazuje vykonávat funkce v 
ECAV. Stanovisko je závazné pro celý ECAV. Presbyterstvo sboru Bratislava Staré mesto 
odmítlo stanovisko respektovat. Presbyterstvu a farářkám bratislavského sboru jsme ve 
svém dopise s ohledem na jejich postoj jako výbor vyjádřili svou solidaritu a pozvali je k 
vzájemnému rozhovoru, a také na farářský kurz. Na náš dopis vřele odpověděla farářka 
Polcková i presbyterstvo sboru. I oni nás pozvali do Bratislavy. V těchto dnech hledáme 
termín a místo setkání.  
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9. Hospodaření 
 
Hospodaření spolku je ve velmi dobré kondici. Přitom více než třetina člená nemá 

vypořádané členské příspěvky. V roce 2024 se na příspěvcích vybralo 78 000,-. Loňský kurz 
skončil opět ve velmi výrazném plusu 56 484,15 Kč. Je to dáno především tím, že jsme na 
loňský kurz dostali vedle tradičního příspěvku od Synodní rady (60 000Kč) také grant DARP 
(75 000 Kč) určený na podporu mezinárodní účasti (zejména na tlumočení). Podařilo se 
ušetřit na některých nákladech spojených s účastí zahraničních delegátů (ubytování v 
rodinách, online účast, dobrovolné příspěvky). Část tlumočení jsme také pokryli z vlastních 
zdrojů. Zvýšila se účast. Protože byl loňský kurz v tak výrazném plusu, žádali jsme na kurz 
2025 o nižší příspěvek ze strany církve a mohli jsme si také dovolit navýšit honoráře hostům. 

Během roku SpEK vyplatil jedenkrát sociální podporu v hodnotě 9 000,- a 2x podporu 
vzdělávání ve výši celkem 9 000 Kč. (Ke konci roku výbor přiznal podporu ještě jedné člence 
spolku ve výši 10 000Kč, vyplacena byla ovšem až po novém roce). Pohřebné letos 
vyplacenou nebylo. Děkujeme Janě Minaříčkové (účetní SpEK) za pomoc s přípravou a 
vyplacením těchto odměn. Podpůrné fondy Spolku nejsou nijak závratné, přesto každý rok 
zůstávají vyčerpané jen částečně. 

Rádi bychom členy spolku podpořili, aby si říkali o podporu v těžkých (i méně 
těžkých) životních a zdravotních situacích. Rádi také přispíváme na individuální 
psychoterapii. Považujeme ji totiž za velmi důležitý způsob péče o duši a nástroj 
vnitřní farářské hygieny. Také vás povzbuzujeme, abyste žádali o podporu svých 
studijních záměrů. Povzbuzujte k podání žádosti také své kolegy a kolegyně, kteří ji 
potřebují, případně o nich informujte důvěrníky SpEKu. 

S ohledem na dobré hospodaření spolku, navrhujeme navýšení sociálního fondu 
spolku z 20 000 Kč na 40 000 Kč na rok. 

 
Přílohou této zprávy je tabulka, která základně informuje o hospodaření v roce 2024, 

níže je uveden rámcový rozpočet na farářský kurz 2025 a rámcový rozpočet spolku na rok 
2025. 

Hospodaření spolku letos bylo ve významném plusu 125 803,41. Je to dáno několika 
faktory. 1) nebylo letos vyplaceno žádné pohřebné (v roce 2023 to bylo 50 000 Kč), 2) 
obdrželi jsme grant DARP na konání kurzu 2024, 3) ještě před koncem roku byl vyplacen 
příspěvek SR na kurz 2025 ve vyšší hodnotě než před rokem, 4) prostředky na spořicím 
účtu přinesly slušný výnos (8 143 Kč). Výbor spolku navrhuje převést kladný výsledek 
hospodaření roku 2024 do rozpočtu výboru na rok 2025. 
  
Výsledek hospodaření k 31.12. 2024: 125 803,41 Kč 
Běžný účet: 252 044,22 Kč 
Pokladna: 6 064,00 Kč 
Spořicí účet: 353 665,57 Kč 
Eurový účet: 3 572,74 Kč (141,86 €) 
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Rozpočet Farářský kurz 2025 
Náklady kurz 
Pronájmy prostor (aula, Martin ve Zdi) -48 000 
Honoráře a odměny -60 000 
Náklady na mezinárodní účast (tlumočení, cestovné řečníků i 
delegátů, tlumočící technika) -103 000 
Další výdaje (cestovné, stravné, ozvučení, sborník, občerstvení VH) -73 000 
Součet -284 000 
Příjmy kurz: 
Dotace SR 100 000 Kč 100 000 
Předpokládané kurzovné 150 000 Kč 150 000 
Sbírka na občerstvení na VH 9000 Kč 9 000 
Převod výtěžku kurzu 2024 25 000 
Součet 284 000 
Zůstatek 0,00 

  
 
Rozpočet SpEK 2025  
Náklady 
kurz -284 000,00 
cestovné výbor -14 000,00 
odměny výbor (předsednická odměna, odměna za členství ve výboru 
odcházejícím členům, stravné) 

-42 000,00 

Účetní -13 000,00 

výpomoc - pohřebné -50 000,00 
výpomoc - sociální -40 000,00 
výpomoc - vzdělávání -20 000,00 
členství KEP -1 300,00 
rezerva na kurz 2026 a případné další aktivity spolku -56 003,41 

Součet -520 303,41 
Příjmy 
kurz 284 000,00 
členský příspěvek 105 000,00 
Výsledek hospodaření 2024 125 803,41 
úrok 5 500,00 
Součet 520 303,41 
Zůstatek 0,00 
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10. Návrhy 
a.    Výbor spolku předkládá k diskuzi možnost zvýšení členských příspěvků od roku 2026.  
b.    Výbor spolku navrhuje navýšení odměny pro předsedu Spolku od února 2026 na 5000 

Kč (hrubého). 
c.     Výbor spolku navrhuje zvýšení sociálního fondu spolku z 20 000 Kč na 40 000 Kč na 

rok 
d.    Výbor spolku navrhuje převést kladný výsledek hospodaření roku 2024 do rozpočtu 

výboru na rok 2025. 
 
Přílohy:  

1. Zpráva Compaternitas 
2. Tabulka s hospodařením spolku v roce 2024 

 
Program valné hromady SpEK 29. 1. 2024 
Středa 15.00 - 17.30, Zasedací místnost Husova domu 1. patro, Jungmannova 9 

1. Zahájení, přivítání, píseň, modlitba  
2.  Představení programu + případné návrhy na změny programu 
3. Volba zapisovatele, verifikátorů(2), skrutátorů(2 - Matěj Opočenský, Jiří Weinfurter) 
4.  Zpráva o činnosti a hospodaření SpEK 
5.  Zpráva o projektu Compaternitas 
6.  Zpráva revizní 
7.  Volba revizorů 
8. Volba členů a členek výboru 
9.  Rozprava 
10.  Projednání návrhů 
11.  Hlasování o návrzích 
12.  Schválení zpráv 
13.  Různé, oznámení 
14.  Zakončení – modlitba, požehnání, píseň 
15.  Občerstvení a kulturní program 
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Příloha č. 1 
Zpráva pro valnou hromadu SpEK  o činnosti Nadačního fondu COMPATERNITAS 

v roce 2024 
  
Nadační fond COMPATERNITAS, jehož zřizovatelem je SpEK, slouží k finanční pomoci 
rodinám evangelických kazatelek a kazatelů, které se ocitnou v sociální nouzi. O správu 
fondu se podle stanov fondu stará volená správní rada. V únoru 2024 došlo k obměně 
správní rady, když po rezignaci Jana Kellera byl na základě návrhu zřizovatele fondu zvolen 
správní radou Nadačního fondu COMPATERNITAS novým členem správní rady Ondřej 
Ruml. Správní rada tedy nyní funguje ve složení: Anna Lavická (předsedkyně), Jan 
Plecháček a Ondřej Ruml. 
Účetnictví Nadačního fondu COMPATERNITAS zpracovává stále – a zcela gratis – Ivana 
Dohnálková. Každému přispěvateli je zasláno potvrzení o daru pro daňové účely. Po 
zpracování roku 2024 bude účetnictví předloženo ke schválení revizorovi Filipu Kellerovi. 
Výroční zpráva o hospodaření bude jako každoročně uložena u příslušného soudu, a k 
nahlédnutí bude každému na stránkách www.justice.cz a compaternitas.evangnet.cz. Na 
zmíněných stránkách najdete i základní informace o Fondu a výroční zprávy za minulá léta. 
Sbírka určená k pomoci Janu Kalusovi, synovi zesnulého Pavla Kaluse a Venduly Glancové, 
byla ukončena k 31.březnu 2024. Celkem dárci poslali do sbírky 550.939,- Kč. Z vybraných 
darů zasíláme Janovi měsíční nadační příspěvek ve výši 4 tisíce korun na pomoc úhrady 
bydlení. Pomohli jsme mu též finančně s úpravou bytu. Finanční příspěvky mu budeme 
nadále poskytovat až do vyčerpání výnosu pro něho určené sbírky. 
Prostředky Nadačního fondu Compaternitas k 1. 12. 2024 činily 782.181,09 Kč. 
  
  
Zprávu vypracovala Správní rada COMPATERNITAS 
  
Anna Lavická – předsedkyně, Jan Plecháček a Ondřej Ruml 
  
prosinec 2024 
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